
 
 

Skolebestyrelsesmøde 17.sept. 2019 i Stenstrup 
Dagsorden udarbejdet: X Tanja X Oliver   
       
Forplejning: X Oliver     
       
Til stede: X Tanja X Oliver (OS) X Astrid 8B 
 X Boel (BM) X Michael (MJ) x Elin 9A 
 X Ole (OJ) X Martin  Simon 9B 
 X Stine X Gitte   
 x Annie x Jesper C.   
  Louise  Jesper S.   
       
Referent: X Ole     

 

Bilag til dette møde: Referat af sidste SKB, Ansættelsesproces – ny vicer, Skabelon til principper 
 

Dagsorden Referat 
1. Godkendelse af referat OK 

  
2. Godkendelse af 

dagsorden 
OK 

  
3. a)   Nyt fra formand 

 
Dialogmøde omkring høringssvar.  

 Ja til ny ressourcemodel omkring segregering. 
 Heldagsklassen bliver i Skårup. Issø får den ikke. 
 Næste dialogmøde holdes på Issø 

 
 

              b)   Nyt fra elevråd 
 

Boden 
 Færre elever handler måske pga. højere priser 
 Godt at maden nu er mere sund end før 
 Mangler: billigere varer 
 Boden drøftes på næste elevrådsmøde 

Gardiner 
 Flere klasser mangler gardiner. 7AB har meget lys. Der 

indkøbes til 9AB nu. 
Mobilregler 

 Nogle elever vil ikke aflevere 
 Mobiler afleveres for bedre at kunne skærpe 

opmærksomheden 
 Mobilreglerne drøftes mere på kommende elevrådsmøde 

Elevråd fremadrettet 
 Hvordan får vi mellemtrinet inddraget? Det vil vi drøfte på 

elevrådsmøde i udskolingen. 
 



 
 

Dagsorden Referat 
              c)   Nyt fra medarbejdere BM 

 Forældremøder afholdt 
 Skriv- & læs / forskningsprojekt, indskolingen deltager – 

eftermiddagsmøde med forsker afholdt. Kører godt. 
Opbakning fra elever, forældre og personale. Boel tegner og 
fortæller på et kommende SKB-møde 

MJ 
 Opgaveoversigter på plads.  
 Udvidet tilssyn i pauser 2019-20 med flere gårdvagter for at 

forebygge konflikter. 
 9AB virksomhedsbesøg 18.9. 
 25.9. TEMAdag Stenstrup: Naturfag 
 9AB brobygning uge 40-41. 50% deltager 
 9AB praktik uge 43. 

              d)   Nyt fra ledelsen 
(Skoleårets pæd. retning, 
økonomi) 

Indskolingen er ramt af forholdsvis stort sygefravær. 
Pædagogisk udviklingsarbejde 2019-20:  

 PLF (Professionelle LæringsFællesskaber) 
 Mangfoldige læringsmiljøer 
 Relationskompetence 

Skolens økonomi 
 2018 endte med en million i underskud. 
 Målet er, at underskuddet er væk ved udgangen af 2020 
 Budget 2019 holder (pr. 17.9.2019) 
 Nye ressourcetal pr. 5.9. gennemtjekkes i løbet af 

september 
T3 

 Trivselsundersøgelse til elever, forældre og personale.  
 Link til undersøgelsen er på Elev-, forældre- og 

personaleintra 
Annegrethe Thingsgaard går på efterløn/pension fra 20.9.2019 
Temadage Stenstrup: 

 25.9. Naturfag 
 11.10. Motionsdag 
 14.11. Matematik 
 8.4. Læsning 

  
4. Dialogmøder 2019-20 Hvem deltager i dialogmøderne? (datoer er udleveret til Tanja ved 

sidste SKB-møde) 
 
Se punkt 3A 
  

  
5. Høringssvar 

(Mangfoldige 
læringsmiljøer) 

Hvad er besluttet? 
 
Heldagsklassen bliver i Skårup. 
Segregeringspolitikken besluttet, så skolernes økonomi ikke belastes 
så meget som nu. 



 
 

Dagsorden Referat 
Mangfoldige Læringsmiljøer skal understøttes af PPR og 
Kompetencecenteret (Byhaveskolen/Tåsinge)  

  
  

6. Ansættelse af ny 
viceskoleleder 

To ledere går på pension/efterløn i den kommende tid: OJ 1.12.2019 
og Lisbeth Heide 1.1.2020.  
Til erstatning for de to ansættes kun en ny leder, en viceskoleleder. 
Målet er, at den nye leder skal ansættes som daglig pædagogisk 
leder i Stenstrup for både mellemtrin og udskoling pr. 1.1.2020.  
Samtidig flyttes en del administrative opgaver væk fra den daglige 
leder og over til kontorpersonalet. Og derfor ansættes en ny 
sekretær på ½ tid pr. 1.12. 

  
7. MinUddannelse Udsættes til SKB-mødet i oktober, hvor det kobles med opstart på 

AULA 
  

8. Principper Gamle principper ligger på hjemmesiden. Hvilke skal revideres? Skal 
der nye til? 
 
Enighed om, at alle principper skrives ind i den samme skabelon, 
således der bliver en ensartet opbygning. 
De nuværende principper vurderes samtidig, om de skal ændres i 
indhold. 
Udvalg nedsat: Tanja, Gitte, Oliver. 
Udvalget sætter inden næste SKB-møde nuværende principper ind i 
valgt skabelon. 
Udvalget modtager gerne konstruktive input fra SKB og personale. 
Fokus på princip om klassedannelse 
Fokus på overgangen fra afdeling til afdeling 
Fokus på hvad det forventes at elever medbringer for at være 
undervisningsparate på de forskellige klassetrin 
Fokus på hvordan vi får principperne til at leve / til at de reelt 
anvendes i praksis 
Lektie til næste SKB-møde: Alle skal have læst og vurderet godt/skidt 
omkring de nuværende principper. 

  
9. Oprydning af SKB-

indhold i intra 
SKB-indhold skal fjernes fra Skoleporten, da den ”dør”, når AULA 
starter. OJ og Dorthe kontor fixer.  

  
10. Tilbagemelding fra 

forældremøder 
Hvad har SKB-medlemmerne oplevet på forældremøderne? 
0AB: Tanja og Jesper C. deltog 

 Brug af ipad i SFO debatteret 
1AB: Martin deltog 

 Tid til spisning debatteret 
2AB: Jesper C. deltog 

 Holddannelse i undervisningen debatteret 
 Stor interesse omkring SKB-valg i 2020 

3AB: Annie deltog 



 
 

Dagsorden Referat 
4AB: Martin deltog 

 Debat om IT-indkøb 
9AB: Gitte og Annie deltog (også som forældre) 

  
11. IT-strategi Hvad er skolens holdning ift. BYOD og hvilken slags devices er bedst 

egnet når forældre indkøber udstyr til skolebrug? 
 
Skolen anbefaler, at forældre køber Chromebooks til børn på 3.- 9. 
årgang. 
Målet er, at Issø har samme IT-politik fra 0. til 9. årgang. Ipads 
bruges på 0.- 2. årgang, men det forventes ikke, at elever 
medbringes 
Svendborg Kommune har en ”Bring Your Own Device”-strategi, hvor 
forældre opfordres til at købe en computer til deres barn. Skolen har 
en del chromebooks til udlån. 
Vi skal som ledelse/personale melde tydeligere ud, hvad vi 
forventer, at forældre/elever køber/har med i skole. 

  
12. Tid til spisning Nogle forældre mener, at eleverne ikke får nok tid til at spise. Hvad 

skal vi gøre? 
Henvendelser fra forældre til børn i indskolingen og på mellemtrinet. 
 
Nogle gange opleves på skolen, at nogle madpakker for ambitiøse i 
layout og indhold i forhold til tiden. Forældre opfordres til at afprøve 
derhjemme, hvor lang tid det reelt tager at spise madpakken. 
Ordning afprøvet på mellemtrinet, hvor der er brugt tid i 
undervisningen til at spise. Det ændrede ikke noget. Der var stadig 
børn, som ikke nåede at fik spist. 
Forældreundren over, at der i nogle klasser tændes for projektor og 
youtube-videoer i spisepausen. Det giver manglende koncentration. 
Oliver vil drøfte ”spisepause-pædagogik” med personalet og arbejde 
på, at der sættes fokus på at eleverne kommer hurtigt i gang med at 
spise. 
Elevrådet vil tage spisning op og inddrage mellemtrinet. 

  
13. Punkter til næste SKB Skriv- & læs / forskningsprojekt i.  

Boel tegner og fortæller for medlemmerne af SKB 
  

14. Eventuelt Jesper C.: Cykelstien Kirkeby-Stenstrup. Stort ønske i 
lokalsamfundet, at strækningen Lotte Købmand – Kirkeby Skole 
anlægges på samme side som skolen.  
SKB på Issø har faktisk arbejdet med problematikken de sidste år – 
også med henvendelse til kommunen. Men sagen er evig relevant og 
kan derfor tages op igen i SKB. 
Oliver: skolens cykelskur, skolens container og spejdernes  container 
fjernes fra halpladsen for at forskønne området og forbedre miljøet. 

  
 


